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ZÁPIS Z JEDNÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU LF UK V PLZNI 

14.11. 2024 | 15:00 | AZUROVÁ POSLUCHÁRNA 

 

Přítomní členové AS LFP:  prof. MUDr. Jan Beneš, Ph.D., prof. MUDr. Milan Hora, Ph.D., MBA, prof. Ing. 

Jaroslav Hrabák, Ph.D., doc. MUDr. Karel Ježek, Ph.D.,  doc. MUDr. Aleš Kroužecký, Ph.D., prof. MUDr. Václav 

Liška, Ph.D., prof. MUDr. Hynek Mírka, Ph.D., prof. MUDr. Jitka Mlíková Seidlerová, Ph.D., prof. MUDr. Jiří 

Moláček, Ph.D., doc. MUDr. Jitka Švíglerová, Ph.D., prof. MUDr. Mgr. Zbyněk Tonar, Ph.D.,  Marios Kaloutsis, 

Karel Mikulčák, Přemysl Pidrman, Dominik Smejkal, Špilarová Simona, MUDr. Lucie Züglerová 

Omluvení členové AS LFP: MUDr. Jan Barcal, Ph.D., prof. Ing. Jaroslav Hrabák, Ph.D., MUDr. Jan Netolický, 

Ph.D., prof. MUDr. Tomáš Reischig, Ph.D., prof. MUDr. Samuel Vokurka, Ph.D., Jaroslav Beneš, Petra 

Janoušová 

Hosté: prof. MUDr. Milan Štengl, Ph.D., prof. MUDr. Jitka Kuncová, Ph.D., prof. Pharm.Dr. Radek Kučera, 

Ph.D., Ing. Lenka Křikavová, Ing. Libor Kočí, Mgr. Adam Šoukal, doc. Ing. Václav Babuška, Ph.D. 

PROGRAM:  

1. Úvod, schválení programu zasedání, kontrola a schválení zápisu z minulého zasedání – doc. MUDr. 

Aleš Kroužecký, Ph.D. 

2. Informace o situaci se získáváním uchazečů o placené studium – prof. MUDr. Jitka Kuncová, Ph.D. 

3. Smlouva o dílo na rekonstrukci kolejí Šafránkova pavilonu – Mgr. Adam Šoukal 

4. Podněty a úkolování Studijní komise AS LF v Plzni, UK – prof. MUDr. Mgr. Zbyněk Tonar, Ph.D., Lucie 

Züglerová, Simona Špilarová 

5. Různé 

A) Podmínky přijímacího řízení do doktorských studijních programů pro akademický rok 

2025/2026 – prof. MUDr. Radek Kučera 

B) Rozhýbej knír 

C) Volby do ASUK 

 

1. Úvod, schválení programu zasedání, kontrola a schválení zápisu z minulého zasedání – doc. 

MUDr. Aleš Kroužecký, Ph.D. 

 
Usnesení: AS LFP UK schvaluje program zasedání.  

(přítomných členů AS: 14) 

Hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0  

 

Usnesení: AS LFP UK schvaluje zápis ze zasedání AS LFP konaného dne 10.10. 2024. 

(přítomných členů AS: 14) 

Hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0  

Akademický senát 
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2. Informace o situaci se získáváním uchazečů o placené studium – prof. MUDr. Jitka Kuncová, 

Ph.D. 

 
Profesorka Kuncová vysvětluje, co fakultě hrozí v získávání nových posluchačů. Otevírají se nové studijní 
programy v angličtině v celé Evropě, a to na státních i nestátních univerzitách. Kromě toho se mění přijímací 
řízení v našich cílových zemích, což je zejména Německo a Portugalsko. Postupně se zde snižují kritéria na 
přijetí na jejich lékařské fakulty. Profesorka Kuncová počítala přibližný počet obyvatel na jedno místo na 
lékařské fakultě – v Německu je to jedno místo na 8.000 obyvatel a v ČR je to 1 místo na 5.000 obyvatel. U 
nás je to příjímací řízení příznivější. Z těch uchazečů, kteří se ve své zemi nedostanou skrze přijímací řízení 
(Německo) můžeme ještě získat kvalitní posluchače. Kromě toho se v Bavorsku mění systém 
středoškolského vzdělávání, a tím vypadne jeden maturitní ročník. Pro nás to znamená ztrátu zhruba 20 
posluchačů. Trendem posledních deseti let je otevírání studijních programů v režimu spolupráce zahraniční 
univerzita a domácí nemocnice. Musíme se té situaci přizpůsobit.  
 
Snažíme se navázat spolupráci s významnějšími nemocnicemi jednak v Německu, také v Řecku a v Izraeli a 
Portugalsku. Naším plánem je část výuky realizovat společně s těmito nemocnicemi. Jsou to vlastně klinické 
stáže pro zahraniční studenty v předmětech 5. a 6. ročníku. Záleží vždy na konkrétní nemocnici, zda má 
všechny specializace. 
 
I pro studenty českých studijních programů vyplynula zajímavá možnost. Řecká nemocnice nabízí 
ošetřovatelské a praktické klinické stáže po 2. a 4. ročníku studentům, kteří mluví anglicky. Nabízejí i Ph.D. 
stáže.  
Další možnost, která vyplynula je, že se nabízí spolupráci s agenturou, která tyto praxe zajišťuje 
v exotických zemích – na Bali, na Srí Lance, v Nepálu, na Kapverdských ostrovech. Jednalo by se o spolupráce 
s certifikovanou nemocnicí v tom místě. Jsou to to stáže uznávané všemi státními univerzitami. Ptá se, zda 
by to bylo pro studenty atraktivní a žádá je o zpětnou vazbu. Zda má smysl s těmi partnery dál vyjednávat.  
 
 Předseda se dotazuje, co by pro nás znamenala zmíněná potencionální ztráta 20 studentů z Německa. 
Profesorka Kuncová říká, že by se jednalo o finančně závažnou ztrátu. Dodává ale, že v lednu letí do Indie, 
kde se bude snažit získat perspektivní studenty. Zároveň bychom rádi zvýšili počet uchazečů z Řecka.  
 
Tři agentury, které využíváme, studenty připravují. Mnoho studentů odpadne už v době přípravných kurzů, 
tím pádem zbývají kvalitní uchazeči. Proto jsou úspěšnější.   
 
Úspěšný je v poslední době program dentisty v anglickém jazyce, v prvním ročníku je letos 29 posluchačů.  
  
 
Usnesení: AS LFP UK bere informace na vědomí.  

 

3. Smlouva o dílo na rekonstrukci kolejí Šafránkova pavilonu – Mgr. Adam Šoukal 

 

Ing. Kočí informuje o aktualitách v této věci. Harmonogram se posouvá z důvodů administrativní složitosti. 

Střízlivým odhadem bychom se stavbou mohli začít v září 2025 a začátek provozu vypadá na leden 2027.  

Dnešní rozpočet vypadá takto: dotace 84 milionů, vlastní zdroj 108 milionů, celkem 192 milionů.  

Mgr. Šoukal seznamuje senát s vývojem smlouvy o dílo. Za nás je v pořádku a připravená, ale musí ji 

následně schválit velký senát. V tuto chvíli čekáme na připomínky. Pokud by se připomínky Ekonomické 

komise nebo velkého senátu projevily jako nepřekonatelné, museli bychom smlouvu upravit a schválit 

znovu. 
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Usnesení: AS LFP UK projednal a schválil návrh Smlouvy o dílo, jejímž předmětem je realizace 

stavby, včetně provedení veškerých prací nezbytných pro řádné dokončení díla na adrese alej 

Svobody 703/31, 323 00 Plzeň. 

(přítomných členů AS: 17) 

Hlasování: pro 16, proti 1, zdržel se 0 

 

4. Podněty a úkolování Studijní komise AS LF v Plzni, UK – prof. MUDr. Mgr. Zbyněk Tonar, 

Ph.D., Lucie Züglerová, Simona Špilarová 

Profesor Tonar vysvětluje, jak uvažovali o možnostech úkolování studijní komise. Nejtransparentnější 

způsob, jak úkolovat studijní komisi, podobně jako u dalších komisí AS, je skrze předsednictvo AS, 

popřípadě na návrhy senátorů a senátorek. Tuto myšlenku krátce po ustavení studijní komise konzultovali 

s děkanem, proděkany, tajemnicí, a to bez negativní zpětné vazby.  

Předseda AS informuje o první schůzce Studijní komise a zve senátory a senátorky, aby se připojili do 

činnosti komise. Na prvním zasedání se zvolí předseda studijní komise a následně se mohou připojit i 

členové ne-senátoři. Například zástupci přednostů pro výuku.  

Usnesení: AS LFP UK se věci přijímání podnětů a koordinace činnosti Studijní komise usnesl, že 

Studijní komise pracuje v souladu s Článkem 18 Jednacího řádu AS LFP UK (Senátu). Oblastí její 

působnosti je výuka a studium. Zadání ke své práci přijímá cestou předsednictva Senátu či 

pověřením ze zasedání Senátu. Zástupce komise informuje o projednaných bodech jak 

předsednictvo Senátu, tak na jeho nejbližším zasedání i celý Senát.   (přítomných členů AS: 17) 

Hlasování: pro 17, proti 0, zdržel se 0 

 

 

5. Různé 

Podmínky přijímacího řízení do doktorských studijních programů pro akademický rok 2025/2026 

– prof. PharmDr. Radek Kučera, Ph.D. 

Profesor Kučera představuje podmínky pro přijímací řízení do doktorských studijních programů pro 

následující akademický rok.  Příliš se neliší od podmínek v minulých letech, proto upozorňuje pouze na 

změny. Na základě vývoje na univerzitě došlo ke spojování programů, které měly méně než 15 studentů. 

Některé programy jsou tedy napříč univerzitou. U některých jsme my ta hlavní fakulta, někde jsme už 

historicky zapojeni.  

Spojením dvou oborů vznikají nové studijní obory. Příkladem může být obor Personalizovaná diagnostika 

a terapie v onkologii, která vznikla spojením farmakologie a onkologie. Dále Zubní lékařství a ORL se také 

spojily v obor Chirurgie hlavy a krku. Studenti stávajících programů přejdou automaticky do programů 

spojených.  

Jsou čtyři skupiny oborů, ale podmínky pro přijímací řízení se u jednotlivých skupin ne vždy shodují. Závisí 

totiž na tom, která fakulta konkrétní obor garantuje. My garantujeme tři obory, zde respektujeme nejnověji 

nastavené podmínky. Univerzita nenařizuje, aby všechny studijní programy měly stejné podmínky pro 

příjímací řízení. 
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Novinkou je, že poslední slovo při přijímání studentů bude mít děkan. Je to z důvodu, že stále ještě neznáme 

podmínky pro stipendia. Mohl by to být hluboký zásah do hospodaření fakulty, pokud by studentů bylo 

příliš. Všechny fakulty to tak mají stejně. 

Tento návrh reflektuje vše, co je v tuto chvíli známé.  

Usnesení: AS LFP UK schvaluje podmínky přijímacího řízení do doktorských studijních programů 

pro akademický rok 2025/2026. 

(přítomných členů AS: 17) 

Hlasování: pro 17, proti 0, zdržel se 0 

Volby do Akademického senátu UK (tzv. „Velkého senátu“) 

Předseda AS připomíná, že se od 18. do 20. listopadu konají volby do velkého senátu. Volíme dva zástupce 

z řad akademických pracovníků a dva zástupce z řad studentů. Volby proběhnou elektronicky. Vyzývá 

senátory i studenty, aby se voleb zúčastnili. Naši zástupci jsou pro nás extrémně důležití, protože ve velkém 

senátu hlasují pro věci, které jsou klíčové pro naši fakultu a zastupují naše zájmy.  

Docent Ježek děkuje za nominaci a vyjadřuje ochotu k diskusi a sdílení toho, co se na velkém senátu děje.  

Movember, Akce „Rozhýbej knír“ 

Docent Kroužecký zve plénum na akci „Rozhýbej knír,“ která proběhne v neděli 17. listopadu v atriu 

lékařské fakulty na podporu celosvětového hnutí Movember. Na místě bude možné nechat si udělat odběr 

PSA. 

Termín příštího zasedání AS: 12. prosince 2024 

 

 

 

Zapsala: Mgr. Klára Branda 

Předseda AS: doc. MUDr. Aleš Kroužecký, Ph.D. 

Termín příštího zasedání AS: 12.12. 2024 


